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Generalforsamling
den 17. august 2020

1. Valg af dirigent  
Dirigent: Biskop Henrik Wigh-Poulsen, Aarhus Stift. 

2. Formandens beretning 
Formanden, Elof Westergaard, aflagde beretning. 

3. Eventuel beretning fra nedsatte udvalg 
Der var ingen beretning fra redaktionsudvalget. 

4. Fremlæggelse af revideret regnskab 
Kasserer Jens Dejgaard Jensen fremlagde regnskabet, 
der blev godkendt. 

5. Fremlæggelse af budget og fastsættelse af kontingent 
for det kommende år 
Kasserer Jens Dejgaard Jensen fremlagde budgettet,  
der blev godkendt.  
 
Medlemskontingentet fastholdes uændret på  
kr. 350 pr. år. 

6. Behandling af indkomne forslag 
Der var ingen indkomne forslag. 

7. Valg af medlemmer til bestyrelsen samt mindst  
to suppleanter. 
Følgende bestyrelsesmedlemmer var på valg: 
 Charlotte Skibsted 
 Mette Fauerskov 
 Hasse Jørgensen 
Charlotte Skibsted og Mette Fauerskov modtog  
genvalg. Hasse Jørgensen ønskede ikke at genopstille 
 
Følgende bestyrelsesmedlem ønskede at udtræde: 
 Jens Dejgaard 
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Til bestyrelsen blev følgende nyvalgt: 
 Anne Kjærsgaard (tidl. suppleant) 
 Dennis Næser 
 
Som suppleanter blev følgende nyvalgt: 
 Jens Dejgaard Jensen 

8. Valg af to revisorer og en revisorsuppleant 
Følgende revisorer blev genvalgt: 
 Jens Zorn Thorsen 
 Anders Beck Larsen 
 
Følgende revisorsuppleant blev genvalgt: 
 Henning Lynge Nielsen 

9. Fastsættelse af tid og sted for næste års  
generalforsamling  
Næste generalforsamling:  
Mandag den 17. maj 2021 i Svendborg. 
Årsmøde den 17.-18. maj. 

10. Eventuelt  
Intet. 
 
Referent: Mette Fauerskov

 Drøftelser i salen efter generalforsamlingen

Anne Kjærsgaard, Ribe Stift, bemærkede, at fokus gennem de 
senere år er fjernet fra, at kirkegårdene ikke må koste noget, 
til, at der i dag er bevågenhed om, at kirkegårdene er vigtige 
for de pårørende. Hun mener, at det bl.a. skyldes, at det i dag 
er mere legitimt at tale om sorg og tab.
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Provst Dorte Volck Paulsen, Vejle Provsti, efterlyste, at der 
bør være mere styr på urnernes vej i forbindelse med spred-
ning over hav, da en del af urnerne ”ender på kaminhylden”.
 
Jens Dejgaard Jensen, Silkeborg Kirkegårde, oplyste, at der 
findes en guideline fra Kirkeministeriet for håndtering af 
urner inden spredning over hav. Bl.a. fremgår det, at urnen 
skal opbevares på kirkegården, indtil spredning over hav 
skal ske.

Endvidere efterlyste Dorte Volck Paulsen flere gravplad-
ser for bl.a. hjemløse og socialt udsatte og ønskede klarhed 
over, hvad man kan forlange af kommunen. Anne Kjærs- 
gaard mente, at der bør være flere muligheder for begravelse 
af socialt udsatte, end der er i dag.

Jens Dejgaard Jensen oplyste, at Kirkens Korshær gør et stort 
arbejde for at støtte gravsteder for ubemidlede.

Karin Holst Mikkelsen, Strassacker, glædede sig over, at der 
i dag er mere fokus på de pårørende. Nævnte, at der i Tysk-
land er mange private skovbegravelsespladser, og at der 
også er ulemper ved disse.

Charlotte Skibsted, landskabsarkitekt, fortalte om, at man 
skal se kirkegården som en forståelsesramme, der både inde-
holder fortid, nutid og fremtid. Hun pegede på, at detaljerne 
og skønheden i motiverne giver stor oplevelsesværdi, og at 
almindelige mennesker nemt kan se det, når man viser dem 
det. Charlotte mener, at det er af afgørende betydning at for-
stå, hvori skønheden ligger og at beskrive den. Dette arbejde 
må nødvendigvis komme før overvejelser omkring driften.

Birgitte Søhoel, Horsens Provsti, pegede på behovet for at til-
passe timeforbrug til den aktuelle drift, når der sker omlæg-
ninger på kirkegården.

Anne Katrine Bonde, graver, Sønderholm Kirkegård, bemær-
kede hertil, at bøgerne Kvalitetsbeskrivelser for Kirkegårde og 
Praktisk håndbog i Kirkegårdsdrift indeholder gode beskrivelser 
af drift.

Christian Christensen, Humlebæk, kommenterede på, at for 
mange havde sat x ved fællesplæne i samtale hos bedemand 
– og at han havde et stort arbejde med at oplyse om mulighe-
der efterfølgende.


